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KOMUNÁLNÍ VOLBY 2014
Komunální volby se uskuteèní

V PÁTEK 10. A V SOBOTU 11. ØÍJNA 2014.
Ve stejném termínu se bude konat první kolo senátních
voleb.

JAK POSTUPOVAT PØI ÚPRAVÌ HLASOVACÍHO LÍSTKU

PØI VOLBÁCH DO ZASTUPITELSTVA OBCE

Pro volby je jeden spoleèný hlasovací lístek pro všechny
volební strany. Mùže být vytištìn oboustrannì. Je
opatøen razítkem obecního úøadu, který plní pro danou
obec funkci registraèního úøadu.
V záhlaví hlasovacího lístku je uveden název obce
a poèet èlenù zastupitelstva obce, který má být zvolen.
Kandidáti všech volebních stran jsou uvedeni na spo-
leèném hlasovacím lístku v poøadí urèeném volební
stranou, a to v samostatných zarámovaných sloupcích
umístìných vedle sebe; není-li to pro poèet volebních
stran možné, pokraèují sloupce v následující øadì. Pro
informaci volièù o èlenství jednotlivých kandidátù v poli-
tických stranách nebo politických hnutích jsou na zadní
stranì uvedeny jejich názvy.
Hlasovací lístky musí volièi dostat nejpozdìji 3 dny pøede
dnem voleb. 

JAK VOLIT?

MÙžETE ZAKØÍžKOVAT :
1) JEDNU volební stranu. Každý z kandidátu této strany
dostane jeden hlas. Nutno oznaèit køížkem ve ètvereèku
v záhlaví sloupce pøed názvem volební strany.
2) Jednotlivé kandidáty v poètu 1 až 15. Nutno oznaèit
v rámeècích pøed jmény kandidátù køížkem toho
kandidáta, pro kterého hlasujete, a to z kterékoli volební
strany. Mùžete uplatnit maximálnì 15 hlasù, které máte
k dispozici. Pokud byste zakøížkovali ménì než 15 kandi-
dátù, "nevyužité" hlasy zbývající do poètu 15 "propadají".
3) Kombinací bodù 1) a 2), opìt maximálnì 15 hlasù.
Nutno oznaèit køížkem jednu volební stranu a dále

v rámeèku pøed jménem kandidáta jiné strany. V tomto
pøípadì je dán hlas jednotlivì oznaèeným kandidátùm.
Z oznaèené volební strany je dán hlas podle poøadí na
hlasovacím lístku od zaèátku pouze tolika kandidátùm,
kolik zbývá do 15. Pokud je tedy napøíklad oznaèena
volební strana s 15 kandidáty a kromì toho 5 kandidátù
individuálnì ze sloupcù dalších stran, je dáno volební
stranì oznaèené v záhlaví 10 hlasù, a to pro kandidáty
na prvních deseti místech.
Pokud zakøížkujete jednu celou volební stranu (zpùsob 1)
a 3) popsaný výše), nemá smysl køížkovat ještì
jednotlivé kandidáty v takto oznaèené volební stranì.
K tomuto se totiž nepøihlíží.

HLASOVÁNÍ VOLIÈE JE NEPLATNÉ, POKUD:
- není oznaèena žádná volební strana ani žádný kandidát
- hlasovací lístek nevloží do úøední obálky, pøetrhne ho
nebo vloží do úøední obálky nìkolik hlasovacích lístkù
- je oznaèena více než 1 volební strana
- je oznaèeno více kandidátù než 15

informace ke komunálním volbám OÚ Sosnová

pokraèování na str. 2

OHLÉDNUTÍ ZA VOLEBNÍM OBDOBÍM

2010 - 2014 ( II. ÈÁST )
Rok 2013 a 2014 byl na investièní akce opravdu bohatý.
Mateøská škola se doèkala kompletní výmìny oken,
probìhla kompletní  rekonstrukce topení vèetnì výmìny
plynového kotle. Byl upraven vjezd u brány MŠ, 
aby nedocházelo k zatékání vody do zahrady, a zároveò
bylo upraveno prostranství u kontejnerù na tøídìný
odpad. Bohužel, muselo dojít k odstranìní smrku v tìsné
blízkosti budovy MŠ, který byl prasklý a ohrožoval nejen
dìti, ale i všechny, kteøí se na zahradì mohli pohybovat.
Obec tak pøišla o vánoèní strom, ale vše bylo ke spoko-
jenosti vyøešeno. Otvor pøipravený na májku se dokonale
hodí i na instalaci vánoèního stromu, mohlo tedy pro-
bìhnout první sváteèní rozsvícení. I letošní rok by obec
ráda v této akci pokraèovala, mohla by tak
vzniknout hezká tradice. Doufejme, že svaøáèek se
dostane na každého. 
Asi nejvýraznìjší zmìnu zaznamenal kulturní dùm, který
se doèkal zateplení a nového svrchního pláštì ve
výraznìjší barvì, než jsme byli zvyklí. Obnoven byl i znak
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INFO Z KNIHOVNY...

obce a nápis na nové fasádì.   
Sportovci také nepøišli zkrátka, protože døevìnka i kabiny
byly dovybaveny klimatizaèními jednotkami s vytápìním.
Venkovní posilovna byla doplnìna osvìtlením, byl
osazen plot a upraven povrch v podobì píseèného pod-
kladu. Pøibyla nová info tabule s návody používání strojù
a posezení u posilovny. V souèasné dobì se pracuje na
výrobì stojanu na jízdní kola, aby návštìvníci nemuseli
kola opírat o plot nebo pokládat na zem.
Obèané bydlící na Ramši jistì uvítali rozšíøení veøejného
osvìtlení, vèetnì nasvícené autobusové zastávky.
Osvìtlení se doèkala i lokalita nových rodinných domkù
na Lesné a vymìnìny byly dosluhující lampy podél
komunikace procházející obcí. Nasvícena je i zastávka
MHD a jednosmìrka smìrem k mateøské škole.
Obecní úøad se doèkal rekonstrukce kanalizaèní pøípojky,
která byla ve velmi žalostném stavu. Urèitì nelze
pøehlédnout obecní  vlajku, která je stabilnì umístìna na
budovì, aby každý návštìvník snadno poznal, kde se
nachází obecní úøad.
Velké úpravy probìhly v obecní knihovnì, kdy došlo ke
katalogizaci a roztøídìní všech knih. Nyní je zavádìn sys-
tém pùjèování knih, kdy si lze z pohodlí domova ovìøit,
zda je požadovaná kniha k dispozici èi vypùjèená.
Knihovna se doèkala nového nátìru a celý prostor
pùsobí vzdušnìjším dojmem. Je potìšující, že poèet
návštìvníkù se zvyšuje.
Pøi konání kulturních a sportovních akcí se èasto øešil
problém, kam si sednout. Obecní zastupitelé tedy roz-
hodli o zakoupení lavic a stolù, které jsou nyní pøi konání
akcí zaplnìòovány  do posledního místa.
K úpravì veøejné zelenì a fotbalového høištì se používá
nový traktùrek Husqvarna.
Dokonèuje se úprava prostranství mezi veterinou
a hospodou, aby se obec doèkala dùstojného místa pro
konání obecních akcí.

Na místním sportovišti již byly pøedány do užívání nové
kabiny, které nebudou sloužit pouze fotbalistùm,
ale i tenistùm, volejbalistùm. Klubovna mùže být
využívána i Klubem žen a dívek Sosnová, který vznikl
v letošním roce.
Obec žádala o pøevod pozemkù od Libereckého kraje,
což se v lokalitì okálù podaøilo, ale pøevod nebo koupì
lesa za veterinární klinikou se zatím nepodaøil. Mìsto
Èeská Lípa nemá zájem o odprodej tohoto lesního
pozemku, i když je v našem katastru.
V souèasné dobì se plánuje velká rekonstrukce vodo-

vodního øádu v Sosnové a doufejme, že se dílo podaøí.
Obec plánuje také obnovu povrchù komunikací
dotèených rekonstrukcí v celé šíøi.
Po celou dobu volebního období byly zachovány svozy
nebezpeèného odpadu, svoz velkokapacitních kon-
tejnerù 2x roènì, v obci pøibyl kontejner na textil.
Ve vestibulu obecního úøadu je možno odložit do kontej-
nerù drobné elektrospotøebièe, vyøazené žárovky
a baterie. Bohužel, i pøesto se najdou v okolí obce
hromádky, které tam nemají co dìlat.
Výèet jistì není úplný, ale i tak je dost obsáhlý. 
Obec má i urèité rezervy. Zatím není doøešený územní
plán, Kamenný dùm by si zasloužil aktivní využití,
dešt’ová kanalizace v nìkterých èástech obce bude jistì
uvítána. Našlo by se toho urèitì dost. Pøedpoklá-
dám ale, že všechny strany a obèanská sdružení, která
budou v letošních volbách kandidovat, budou v nasta-
veném trendu pokraèovat, aby se obec dále rozvíjela. 

Vážení spoluobèané, pøeji Vám všem, at’ máte št’astnou
ruku pøi komunálních volbách a zvolíte partu lidí, kterým
není naše obec lhostejná. Dìkuji všem zastupitelùm za
jejich èas a názory, hlavnì za jejich práci v obecním
zastupitelstvu.

Za celé volební období probìhlo 47 zasedání obecního
zastupitelstva a 50 zasedání obecní rady. Pøedkládám
docházku všech zastupitelù za celé volební období :

pøítomen omluven
Ing. Andìl Rudolf 40 7
Baierová Yveta 39 8
Ing. Blažek Karel        od 26. 3. 2012

24 6
Gorèík Josef 41 6
Bc. Gallo Jan 45 2
Halasníková Jindøiška 46 1 
Janovský Michal 46 1
Jeøalová Vladimíra 42 5
MUDr. Kadlec Miloš¨ 32 15
Ing. Kladníèek Jiøí 46 1 
Pátková Vlasta 47 
Ing. Pátra Miloš 41 6
Rampouch Ladislav 37 10
MVDr. Russ Martin 43 4 
Voves Petr 43 4

Starostka obce
Jindøiška Halasníková

NOVÉ KNIHY

Halina Pawlowská - Chut’ do života
Miroslava Besserová -

Maturitní srazy radši ne! 
Ladislav Pecháèek - Hoøká èokoláda 

V. Pátková
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ZÁPIS Z MIMOØÁDNÉHO JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

Zápis  è. 47/2014 z øádného jednání zastupitelstva obce (ZO) konaného dne 18. 8. 2014 
od 18:00 hod. v zasedací místnosti OÚ

Pøítomni: Ing. J. Kladníèek, V. Pátková, Bc. J. Gallo, M. Janovský, J. Halasníková, L. Rampouch, Y. Baierová, Ing.
Pátra, Ing. R. Andìl, Ing. K. Blažek, MUDr. M. Kadlec  
Omluveni: P. Voves, MVDr. M. Russ,  J. Gorèík, V. Jeøalová    
Hosté: p. Kadlecová, p. Šafránek, p. Šollar                                                                                                              
Jednání øídila Jindøiška Halasníková -  starostka obce.

V úvodu jednání starostka pøivítala zastupitele a  konstatovala, že zastupitelstvo bylo øádnì  svoláno a vyhlášeno.
Je pøítomna nadpolovièní vìtšina èlenù zastupitelstva, takže jednání je usnášeníschopné. Pøítomní byli upozornìni na
poøizování zvukového záznamu z jednání a upozornìni na ztlumení  mobilních telefonù.
Ovìøovateli zápisu z jednání zastupitelstva byli urèeni: Ing. Pátra, p. Janovský
Zapisovatelem zápisu byla urèena p. Macková.

Zápis z minulého zasedání zastupitelstva byl ovìøen a vyvìšen na úøední desce a internetových stránkách obce.
Pøipomínky k nìmu nebyly podány žádné.  

Starostka provedla kontrolu Usnesení  ZO è. 45/2014 z 26. 5. 2014:
45/C ZO v souladu s ustanovením § 84 odst. 2písm. f) zákona è. 128/2000 Sb. v platném znìní deleguje na Valnou
hromadu SVS a.s. konanou dne 19. 6. 2014 v Krušnohorském divadle v Teplicích starostku obce Jindøišku
Halasníkovou nar. 3. 7. 1970 bytem Sosnová è. 43. Delegovaná je oprávnìna jménem obce vykonávat všechna
akcionáøská práva. - úèast starostky probìhla, øešily se vìci obvyklé - plánované investice, cena vody.

45/F ZO souhlasí s uvedenými zmìnami v projektové dokumentaci (sedlové støechy, parkovací místa, pøíjezdová
komunikace). Souhlas podmiòuje vybudováním veøejného osvìtlení v dané lokalitì. - stanovisko odesláno, zástupce
KÚLK Mgr. Tulpa se omluvil z plánované schùzky z dùvodu nemoci.

Starostka seznámila pøítomné s navrženým programem. 
Program:
1. Sportovní kabin na høišti v Sosnové - práce provedené mimo položkový rozpoèet
2. Územní plán - návrh zmìn
3. Kontrolní výbor -  seznámení se zápisem
4. Pøístup k letišti Ramš

Paní starostka podala návrh vyøadit bod 1) vzhledem k tomu, že nejsou uzavøené koneèné finanèní podklady k pracím
provedeným mimo položkový rozpoèet (více práce, ménì práce). Starostka navrhuje pøesunout tento bod na záøijové
jednání a pozvat stavební dozor, který vysvìtlí rozsah provedených prací a zodpoví veškeré dotazy.
Návrh usnesení:
ZO souhlasí  programem jednání dle navržené zmìny.
Pro: 11   Proti: 0 Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

1) Územní plán - návrh zmìn
Dne 31. 7. 2014 probìhla schùzka na obecním úøadì v Sosnové za úèasti zástupcù obecní rady, stavebního úøadu
(Ing. Daøílková) a zpracovatele územního plánu ( Ing. arch. Tausingerová ). Po vzájemné konzultaci se dospìlo
k závìru, že územní plán v souèasné podobì vykazuje potøebu nìkterých zmìn. Tyto úpravy pøedjednané na schùzce,
byly pøedloženy ke schválení zastupitelstvu obce. 
a) p.p.è. 307/1 stávající stav obèanská vybavenost zmìnit na smíšené plochy obytné
b) p.p.è. 347/4 stávající stav orná pùda zmìnit na rekreace - zahrádkáøská kolonie
c) p.p.è. 313/3 stávající stav veøejné prostranství zeleò zmìnit na smíšené plochy obytné, u tohoto pozemku je nutný
souhlas ZO s úplatným pøevodem od Státního pozemkového úøadu.
d) p.p.è. 319/1 stávající stav komunikace zmìnit na ornou pùdu, jedná se o cestu, která již více jak 50 let neexistuje
e) všechny komunikace v ÚP  oznaèit jako úèelové ( oranžová barva )
f) zastavovací studie - zmìna trasy propojovací komunikace mezi Lesnou a Ramší dle cesty zakreslené 
v katastrální mapì, souèasná trasa je navržena v trase kanalizace
g) pozemek u sportovištì zmìnit ze souèasného obèanská vybavenost sport zmìnit na lesní pozemek

K  navržené zmìnì v bodu d) se vyjádøil host, pøítomný na zastupitelstvu, p. Šafránek. Sdìlil ZO, že letištì Ramš tuto
komunikaci potøebuje užívat jako pøístupovou cestu k letišti. Pokud by došlo ke zrušení této cesty v územním plánu,
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povede to, dle jeho názoru, k likvidaci klubu Aviatikù. Parcela è. 319/1 je ve vlastnictví Ing. Pátry. Ten dále uvedl, 
že cesta, kterou hodlají používat k letišti již více jak 50 let neexistuje, nebot’ je souèástí pole. Zástupci Aviatik klubu
pøiznali, že chybou bylo, že danou parcelu si v dobì, kdy byla na prodej si neodkoupili a koupí ji získal Ing. Pátra od
realitní kanceláøe. Nabídl klubu zøízení vìcného bøemene ke komunikaci vedoucí pøes bývalý statek na Ramši. Toto
však zástupci klubu odmítli z dùvodu pro nì nepøijatelného finanèního požadavku. Bc. Gallo uvedl, že komunikace, 
o kterou se jedná, nesplòuje 4 základní zákonné znaky úèelové komunikace a není pravda, že je to jediná pøístupová
komunikace k letišti, když do souèasné doby byla užívána komunikace vedoucí pøes bývalý statek. Ing. Blažek se
dotázal, zda mají uzavøenou dohodu s Ing. Pátrou o prùjezdu pøes jeho pozemek. Pan Šafránek odvìtil, že nemají.
Starostka vysvìtlila, že dle zákona o pozemních komunikacích §7 odst. 2 pravidla prùjezdu uzavøeným areálem
stanovuje vlastník objektu. Ing. Pátra a manželé Knopovi stanovili 12-ti hodinovou dobu prùjezdu, která ale letišti nevy-
hovuje. Èást pozemku úèelové komunikace patøí obci, ale historicky je souèástí areálu Ramš. Tuto situaci je nutné co
nejdøíve uvést do poøádku. Jako nejjednodušší øešení se nabízí odprodat tuto èást komunikace vlastníkùm areálu na
Ramši, kteøí jsou zároveò vlastníky zbývající èásti této komunikace. Ing. Blažek se dotázal, zda je nutné a zda to ukládá
zákon tuto komunikaci z územního plánu vyjmout. Územní plán, který je rozpracovaný se pøipravuje dle skuteèného
stavu. V katarálních mapách jsou zaneseny cesty, které již historicky neexistují a na jejich místì jsou soukromé
pozemky vèetnì zahrad. Ing. Blažek by toto dùležité rozhodnutí nechal na dalším ZO a zmìnu by do ÚP nezaøazoval.
Toto podpoøili Bc. Gallo,  Ing. Kladníèek a  p. Rampouch. Starostka dala o návrhu hlasovat  - schválit všechny zmìny
mimo bodu d).
Návrh usnesení:
ZO schvaluje níže uvedené zmìny pøipravovaného územního plánu:
a) p.p.è. 307/1 stávající stav obèanská vybavenost zmìnit na smíšené plochy obytné
b) p.p.è. 347/4 stávající stav orná pùda zmìnit na rekreace - zahrádkáøská kolonie
c) p.p.è. 313/3 stávající stav veøejné prostranství zeleò zmìnit na smíšené plochy obytné, u tohoto pozemku je
nutný souhlas ZO s úplatným pøevodem od Státního pozemkového úøadu.
e) všechny komunikace v ÚP  oznaèit jako úèelové ( oranžová barva )
f) zastavovací studie - zmìna trasy propojovací komunikace mezi Lesnou a Ramší dle cesty zakreslené
v katastrální mapì, souèasná trasa je navržena v trase kanalizace
g) pozemek u sportovištì zmìnit ze souèasného obèanská vybavenost sport zmìnit na lesní pozemek
Pro: 10   Proti: 0 Zdržel se: 1 (Pátra)
Návrh byl pøijat.

Návrh usnesení:
ZO schvaluje úplatný pøevod p.p.è. 313/3, k.ú. Sosnová u Èeské Lípy od Státního pozemkového úøadu na obec
Sosnová.
Pro: 11   Proti: 0 Zdržel se: 0
Návrh byl pøijat.

2) Kontrolní výbor - seznámení se zápisem
Dne 8. 7. 2014 probìhla kontrola Kontrolního výboru na základì Usnesení ZO. Zápis obdrželi všichni ZO. Ze zápisu
jasnì vyplývá, že položkový rozpoèet dodaly všechny firmy dle zadání.
3) Pøístup k letišti Ramš
Tento bod byl øešen zároveò v bodì 1.

Na závìr starostka sdìlila, že v dobì od 25. 8. do 1. 9. 2014 bude z dùvodù èerpání øádné dovolené úøad uzavøen. 
K dispozici bude na tel. èísle 724 179 753 místostarosta obce M. Janovský. Zastupitele vzali toto na vìdomí.

Jednání bylo ukonèeno v 18:40 hod. 

U S N E S E N Í    È. 47/2014 Z MIMOØÁDNÉHO JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE KONANÉHO

DNE 18. 8. 2014  OD 18:00 HOD. V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI OÚ

47/A ZO souhlasí  programem jednání dle navržené zmìny.
47/B ZO schvaluje níže uvedené zmìny pøipravovaného územního plánu:
a) p.p.è. 307/1 stávající stav obèanská vybavenost zmìnit na smíšené plochy obytné
b) p.p.è. 347/4 stávající stav orná pùda zmìnit na rekreace - zahrádkáøská kolonie
c) p.p.è. 313/3 stávající stav veøejné prostranství zeleò zmìnit na smíšené plochy obytné, u tohoto pozemku je
nutný souhlas ZO s úplatným pøevodem od Státního pozemkového úøadu.
e) všechny komunikace v ÚP  oznaèit jako úèelové ( oranžová barva )
f) zastavovací studie - zmìna trasy propojovací komunikace mezi Lesnou a Ramší dle cesty zakreslené v katas-
trální mapì, souèasná trasa je navržena v trase kanalizace
g) pozemek u sportovištì zmìnit ze souèasného obèanská vybavenost sport zmìnit na lesní pozemek
47/C ZO schvaluje úplatný pøevod p.p.è. 313/3, k.ú. Sosnová u Èeské Lípy od Státního pozemkového úøadu na obec
Sosnová.
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A OÚ v Sosnové 487 520 874

Starosta obce 724 179 753
Místostarosta 606 460 442
Info linka SÈVK 840 111 111
Info linka ÈEZ 840 840 840
Havárie SÈVK 840 111 111
Poruchy ÈEZ 840 850 860
Policie ÈR Èeská Lípa   974 471 760

Všichni obèané jsou srdeènì zváni na
jednání zastupitelstva obce, které se koná
v pondìlí 29. záøí 2014 od 18:00 hodin
v zasedací místnosti OÚ v Sosnové.
Program zasedání bude k dispozici na obecní
vývìsce na autobusové zastávce a na OÚ.

OÚ Sosnová

POZVÁNKA NA ZO ÈERVEN

4. KLUBOVÉ SETKÁNÍ DÍVEK A žEN

VIDÌNÉ MÝMA OÈIMA, ANEB SMÍCH

LÉÈÍ
16. èervna 2014 se nás sešlo sedm, byl krásný letní pod-
veèer a tak jsme se usadily u stolu na terase. Jedna
z výhod útoèištì na høišti. První pøípitky na uvítání patøily
hlavnì dvìma novì pøíchozím ženám. Je dobøe,
že pøicházejí další. Více hlav, více nápadù a prožitkù,
více smíchu.   
Svìte, div se!: Dìtí, mužù a vaøení jsme se dotkly jen
okrajovì, takže obvyklou pasáž o jídle a pití vynechám,
což neznamená, že jsme se na sebe dívaly pøes prázdné
talíøe a hrníèky. 
Èím jsme vyplnily dvì a pùl hodiny èasu? Blahodárným
smíchem a tolika øeèmi, že si na všechno v tuto chvíli
(den poté) ani nemohu vzpomenout. Debatily jsme
o putování po èeské krajinì, o probíhajících meditaèních
støedách v rámci muzikoterapie, o taneèních støedách,
o sousedských vztazích, z nadhledu  svého vìku jsme se
pobavily nad relativitou pocitu mládí a stáøí, … a zde je
oprávnìnì na místì druhé "svìte, div se": nebyly
skupinky mluvící o nìèem jiném, ale pìknì jsme všech-
ny naslouchaly té, která právì mìla slovo. Jak my jsme
to jen dokázaly?...
Dvì pøítomné dámy oslavující v tomto roce životní výroèí,
vyprávìly o svém slavnostním posezení se starostkou
obce. Je chvályhodné, že se, bez ohledu na to kdo obec
øídí, tato tradice udržuje. Pøi té pøíležitosti jsme
zavzpomínaly na sousedy, kteøí již nejsou mezi námi.
Všechny víme, co obnáší nordic walking a mnohé se
chystají 7. èervence na cestu za humna obce pod ve-
dením paní Denisy Kulhanové. Já chci jít, ale protože se
sama øadím mezi chodce želvy, tak jen doufám, že neod-
padnu za první zatáèkou a pøinejmenším se dobelhám
zpìt domù. Musím se pøiznat, že plánovanou trasou
lesem za Lesnou k autodromu pùjdu poprvé.

Sluníèko se vyhouplo zpoza stromù a jeho paprsky
nás pøíjemnì prohøívaly. Ani se nechtìlo domù, nìkolik
nás zùstalo do devíti hodin. Zamýšlely jsme se nad
plánovanou stavbou domù pro klientky Sluneèního
dvora, o jejich obyvatelkách coby našich budoucích
sousedkách, o potøebì porozumìní a empatie.

P.S. Už si leštím boty, hledám hole, masíruji lýtka,
pozvedám mysl: nordic walkingu, tìš se!

Miloslava Šimková

SRPEN V PØÍRODÌ
Srpen je mìsícem, kdy už zaèínáme vnímat, že se krátí
doba, po kterou je denní  svìtlo, vrcholí léto a v pøírodì
se vše pøipravuje na pøíchod podzimu zimy.
Ptáci už témìø nejsou slyšet. Pominul základní dùvod,
a to je vymezování teritorií, které mìlo zaruèit dostatek
potravy pro zdárné vyvedení nové generace. Ptáci se
pohybují po krajinì ve skupinách - hejnkách a to zejmé-
na letošní mláïata. 
Nìkteøí stìhovaví ptáci už zaèínají odlétat a nìkteøí spíš
odcházet - chøástalové. Tak jako se mìní krajina,
a i charakter poèasí, se mìní i jejich chování. Už jednou
jsem si povzdychl nad tím, že zmizel racek chechtavý.
Jeho veliká kolonie bývala na Novozámeckém rybníku
v Zahrádkách. V padesátých létech tam bylo tìchto
velice hluèných opeøencù bezpoèet, a tak jsme jako dìti
navštìvovali jejich hnízdištì. Nikdy jsem nepochopil,
jak mohli najít svoje hnízdo, když bylo jedno vedle
druhého. Naše návštìvy se jim nelíbily, a tak se vždy
zvedlo celé hejno a nalétávali na nás, stejnì tak jako na
pøípadné dravce, kteøí se objevili nad kolonií. Pokud se
døíve na Máchovì jezeøe objevila plovoucí loï, okamžitì
ji doprovázelo hejno rackù, kteøí pøedvádìli akrobatické
kousky pøi chytání házených housek.
Racek byl jedním z prvních, který se od nás stìhoval.
Dnes už to tak vlastnì není. Rackové se pøestìhovali,
tedy spíš jejich zbytky, do vìtších mìst napø. Praha,
kde sídlí na Vltavì, potravu ve vodì moc nenacházejí 
a tak jsou èastými hosty na smetištích, kam jim posíláme
zbytky potravin. Zùstávají celý rok u nás.
Ano, je to povzdech nad èasy minulými a souèasnì
konstatování, jak se pøíroda okolo nás mìní. Rackové to
stihli bìhem dvaceti let. Nechci nikoho strašit, ale na
Litomìøicku se ukazuje pavouk, zápøednice jedovatá,
døíve u nás neznámá. Pochází z teplejších oblastí, že by
pøece jen docházelo ke zmìnám klimatu? (Vylouèeno!
Tedy podle nìkterých politikù!) Ostatnì plzák španìlský
= "hnìdý slimák" zde ještì také pøed krátkým èasem
nebyl. Daøí se mu, nemá pøirozeného predátora. Pokud
vím, tak jej s chutí požírá druh nelétavé kachny - indický
bìžec, ale ten to má ponìkud z "ruky".
Za zmínku stojí i odlétání èápù bílých. Vìtšina jich naší
zimu pøeèkává v Africe. Když se podíváte na let tohoto
opeøence, tak rozhodnì nemáte dojem, že se jedná
o výborného letce. A tak mi vrtalo hlavou, jak tak dale-
kou cestu vùbec dokáže. Na dovolené - tedy zda má

pokraèování na str. 6
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vùbec dùchodce dovolenou - v Egyptì v minulých létech
na konci srpna a zaèátku záøí, jsem pozoroval obrovská
hejna èápù. Mìli roztržená køídla, kterými vlastnì témìø
nepohybovali a sledovali okraj moøe. Využívali
stoupavých proudù, kroužili a proudìním vzduchu byli
unášeni  smìrem do støedu Afriky. Tak se pøesouvají do
svých zimních bytù.  
Letošní srpen je vùbec velice zajímavý. Pøedcházely mu
silné dešt’ové srážky, tropické teploty a opìt srážky, které
dìlají vrásky zemìdìlcùm, kteøí nemohou pro vlhkost
zrna sklízet. Pokud se najdou chvíle, kdy mohou nasadit
kombajny, tak pozoruji další zmìny. V minulosti jsem
obdivoval, jak hmyzožravci zjistí, že se seká. V té dobì
se zvedá hmyz, který lovili. Letos se nálety jiøièek
a rorýsù za žnoucími kombajny nekonaly. Nevím, zda to
byla jejich špatná informovanost, ale obávám se, že je to
jejich úbytkem.
Zaèalo období, kdy se koneènì zaèaly objevovat houby.
Zatím co jsou houbaøi zahledìni na zem a mezi listí, 
já koukám po dubech, jak to vypadá se žaludy. Je jich
hodnì, a tak divoká prasata budou mít dostatek žíru,
a moc se jim na myslivci pøedložené návnady nebude
chtít chodit. Dá se pøedpokládat, že se budou chovat
obdobnì jako v roce 2012, a protože Sosnová má duby
všude, dá se to pøedpokládat i o prasatech. Zatím se nám
zdá, že èerné zvìøe je ménì, ale všechny kukuøice zatím
na svých nedozírných lánech stojí, a tak zøejmì budou
schovaná tam. Na èeskolipsku jsou to vedle kukuøic
i dobré stávaništì v lesích,  okolo Vlhoštì,  k Dubé
a odtud je to k nám jednu noc praseèí chùze.
K divokým prasatùm, ponìkud neradostná zpráva od ve-
terinární správy. Africký mor (není pøenosný na èlovìka),
který se z Afriky dostal pøes Turecko, do Bìloruska,  je už
v Polsku. A tak pokud by nìkdo narazil pøi pochùzkách
po lesích a houbaøení na uhynulé divoké prase, nemusí
se obávat, že by mu hrozilo nebezpeèí, ale mìl by to
nahlásit.
Ještì jednu zvláštnost má letošní srpen. Má pìt pátkù,
pìt sobot a pìt nedìlí. V jakési pranostice (údajnì
èínské) se tomu øíká kapsa plná støíbra. Prohledal jsem
všechny své kapsy a zjišt’uji, že moje kapsy, co by
i vzdálenì pøipomínalo støíbro, neobsahují. 

S pøáním užijte si zbytek léta ve zdraví a pohodì vás
zdraví Jiøí Vronský.

TURNAJ V MALÉ KOPANÉ

V sobotu 9. srpna 2014 probìhl na høišti v Sosnové
turnaj v malé kopané.
Úèast nebyla nijak vysoká, hráli tøi týmy fotbalistù.

Sosnová:
Gavlík, Mimra, Dosedìl, Janovský, Bango, Boháèek,
Lorenc, Vokoun, Slipèenko

Pøípravka:
Kucr T., Kucr M., Pobuda, Picek, Chyna, Bodi, Chladík,
Ruda, Borùvka

Božkov:
Šmejkal, Kaòkovský, Karas, Doubek, Jeništa, Kýèek,
Knìžour

Výsledné poøadí: 1. Sosnová
2. Božkov
3. Pøípravka

Nejlepší brankáø:  Michal Janovský
Nejlepší hráè:       Dosedìl - vstøelil celkem 9 branek

foto a text
J. Gallo


